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Andrej Fibichr, 23 rokov, miništrant, bola som u neho doma, hneď sme si potykali keďže sme v 

rovnakom veku.  

 

Na začiatok by som sa ťa chcela opýtať či žiješ v Dolní Němčí celý život? 

Áno, celý život. 

 

A cestuješ niekam ? Dochádzaš ? 

Ja som teraz študoval 3 a pol roka v Olommouci na Palackého univerzite, teraz som 

nedoštudoval takže.... Býval som tam na byte s kamarátmi. Cestoval som tam vlakom, ale 

posledné dva roky autom s kamarátmi. 

 

V obci bývate na pomedzí alebo je to stred? 

Tu to je taký okraj uprostred, je to skôr ako okrajová ulica.  

 

Aký máš vzťah obci? 

Tak, tu je veľmi živý folklór, svoju obec mám rád a keď sa dalo tak sme niekde prezentovali, 

chodili do sprievodu v krojoch, takže obec mám rád. 

 

A rodina máš súrodencov? 

Mám brata o 3 roky staršieho a sestru o rok staršiu. Brat je doktor, teraz robí na kožnom a sestra 

myslím, že práve teraz píše diplomku. 

 

Bývate spolu tu? 

Sestra bývala nejakú dobu u priateľa, ale zhoršil sa im nájom, takže od októbra býva tu s nami a 

vlastne pokiaľ nedoštuduje a nepôjde za prácou. Brat, ten, býva preč a sem chodí na víkendy.  

 

V súčasnosti čo robíš, keď ti tá škola nevyšla? 

Ja sa teraz momentálne snažím s kamarátom rozhýbať kapelu a inak mám teraz nejakú aparatúru 

takže robím zvučenie, ak ma niekto osloví. Napríklad dnes idem zvučiť nejaké zbory. Ďalej 

plánujem študovať diaľkovo, zatiaľ, asi nejaký učiteľský odbor.  
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A čo si študoval predtým? 

Predtým, molekulárnu a bunkovú biológiu. Bohužiaľ neúspešne. Teda vlastne stále mám len 

gympl. Neurobil som bakalára. Človek nabral skúseností a aspoň viem, že z tých miliónov 

odborov tento už robiť nechcem. Boli tam skúšky cez, ktoré som sa nemohol prešvihnúť, sa cez 

to dostať. Bakalárku som začal písať, prácu v laboratóriu som už mal takmer hotovú, tak som sa 

musel sústrediť na to aby som dorobil tú skúšku a nešlo mi to vôbec do hlavy... takže na tom som 

akurát vyletel, na biochémii.   

 

Čo robíš tak bežne?  

Ja neviem, snažím sa robiť každý deň niečo iné občas to veľmi nejde. Ale ak tu nik nie je, tak 

niečo navarím, potom idem von so psom, sestra si zaobstarala psa a nestíha sa oňho starať. A 

najradšej niečo s kamarátmi, zájdeme na pivko alebo tak. 

 

A kam chodíte? 

Oni tu vlastnili hospodu, takže to je ako keby naša hospoda, ale už to nemajú, ale stále tam radi 

chodíme. Muzeum sa volá. Chodia tam pravidelne štamgasti a nová hospodská vravela, že to cez 

zimu veľmi upadlo. No a diskotéky to moc nie. Urobíme si nejakú grilovačku s chalanmi alebo 

niekam zájdeme do okolia.  

 

A inam nechodievate? 

Nechodím ku Zlatému lvu, tam sme mali jeden taký incident s majiteľom a na Rozkvěte som už 

tiež dlho nebol. Skôr sme sa tam chodili pozerať a hokej, ale v Múzeu už je konečne televízia 

takže...  

 

Aký incident? 

No ono sa to otváralo a my sme tam prišli a čakali sme strašne dlho na nejaké pizze, tak nám 

doniesli jednu, ktorá bola na polovicu spálená, tak sme zaplatili to čo sme tam vypili a šli preč. A 

ten majiteľ nás poohováral, že sme ušli bez platenia... takže to bolo také. 

 

A majiteľ je z obce? 

On žije priamo v obci, ale ja ho priamo nepoznám, skôr chalani sa s ním poznajú. 
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Teda nepoznáš tu všetkých? 

Úplne každého to nie. Poznám veľa ľudí, sme napríklad partia takých miništrantov, veľa ľudí 

odtiaľ poznám, ale aby som poznal všetkých, to nie.  

 

Ale miništranti sú v obci dosť dôležití že? 

Ako vždycky sa dosť zapájajú, aj do kultúrneho diania a tak.  

 

Si miništrantom od malička? 

Ja práve nie, mňa chalani pribrali až v mojich 13, takže som bol trochu pozdejší miništrant, ale 

som za to vďačný lebo je to parádna partia, sme vlastne veľká banda kamarátov. 

 

Teda neplánuješ odísť. 

Už tak postupne sa to nahrádza tými mladšími chlapcami, ja som tam už len keď sú nejaké veľké 

sviatky, tak dohliadam aby to tak prebiehalo všetko dobre.  

 

Máš na starosti aj organizáciu?  

To zas nie, mám jedného kamaráta, ktorý je v čele a všetko to mal na starosti toho už sa taktiež 

zbavil, takže si chalani riadia medzi sebou po dohode keď sa stretnú a my sme tam vlastne ako 

záskok ak niekto chýba tak zaskočíme za tú funkciu. Napríklad robiť lampy, pretože ich chalani 

neunesú, sú veľké a také veci.  

 

A ako často sa stretávate? 

Tak väčšinou raz do týždňa v tom Múzeu si zavoláme alebo napíšeme smsku. Vždy si 

pozisťujeme kto môže nie je odcestovaný. Jeden kámoš robí v Nemecku tak ten prichádza až v 

sobotu.  

 

A tá funkcia miništranta je to o tom byť v kostole a pomáhať alebo riešiš ešte niečo aj viac? 

Keď sa človek k tomu hlásil tak hovoril, že chce byť božím služobníkom, mal by byť ochotný a 

vlastne aj ukazovať svojím životom, že žije podľa prikázaní správne a v tom kostole je to o tom 

byť po ruke kňazovi, ktorý potrebuje pomoc pri omši. Skôr sme mávali aj spolčá kde sme sa 

schádzali a niečo ako sústredenie, ale to už je preč. 
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A koľko je tam tých miništrantov? 

Teraz už ani nemám prehľad, je nás tam tý jo asi 30, sa nás tam naskladá. Ale cez ten týždeň tam 

mladí neprídu a kostolník musí odslúžiť omšu sám.  

 

Máte aj nového farára že? 

Máme asi 2-3 roky neviem presne a on je taký hanblivejší a tak. Zdá sa mi, že niektorých ľudí to 

jeho kázanie odradilo, ale tu sa tá viera stále drží do kostola a tak. Najväčšia slabina je, že on 

vyzerá u toho kázania tak neisto a vychádza to z neho neúprimne, pretože on keď premýšľa tak 

má zatvorené oči. Takže on to celé odkáže so zavretými očami je to také divné no. Ako má to 

pripravené len do toho dáva ešte niečo iné nové a niekedy sa do toho zapletie. Predtým sme tu 

mali otca, ktorý je v Olomouci a spravuje tam katedrálu a na ňom bolo vidieť, že čo on hovorí 

tak za tým si stojí. On ma vlastne pritiahol na to miništrovanie. 

 

Dolní Němčí je tak dosť kultúre rozvitá obec, zúčastňuješ sa aj ty všetkých akcií? 

Tak všetkých zas nie, niečo som tu aj usporiadal, robil som dva koncerty a tu kúsok sú Prakšice  

som hral v ochotníckom divadlom, tak sme hrali aj v Dolní Němčí. Čo ma zaujíma tak na to 

idem skôr nejaký koncertík alebo keď tu bol rockfest to sú také veci, ktoré ma skôr zaujímajú.  

 

A tie tradičné ? Fašank, pečenie chleba? 

Ako zájdem si tam sa pozrieť, ale podľa toho ako je čas a chuť aj ten národopisný krúžok oni 

robia mnoho takých vecí. Oni dosť udržiavajú tie tradície. Samozrejme Tetičky nás vždycky k 

tomu vedú od nich preberáme skúsenosti. Zas na Veľkú noc bývajú krížové cesty po obci a 

chodíme miništranti dávať pozor u božieho hrobu a držíme tam tie lampičky asi hodinu. Po tej 

hodine človek cíti chrbát a nohy (smiech).   

 

A ak to máš porovnať s tým mestom? Že sa každý pozná?  

Ja to mám rád, keď idem tak po ulici a na každého druhého kývnem a pozdravím, usmejeme sa a 

seba je to také pekné, človek v tom meste ak sa niekomu pozrie do očí, tam len sklopí hlavu a je 

tam pohromade veľa ľudí a pritom sú ďaleko.  
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Nakupovať chodíte kam? 

Tak jazdíme väčšinou do tých väčších obchodov, poprípade ak človek niečo potrebuje tak 

vybehne hore ulicou, ale tie väčšie nákupy raz do týždňa alebo každých 14 dní v tých Lidloch, 

Tescách. V tom obchoďáku kúpiš základné veci a inak hore sú aj Vietnamci, majú tam napríklad 

aj darčekové veci a rôzne veci ako rámečky na fotky, čo si človek spomenie. To sa taktiež hodí.  

 

S tým že aj ty si miništrant tak celá rodina chodíte do kostola? 

No ono je to také individuálne a každý verí nejako a nejak po svojom. Je to dosť zložité. Taťka 

do kostola prestal chodiť, on vždy cez víkend varí a tak a má vždy hromadu práce, nejak ho to 

tam neláka. Mamka tá je zas taká, že verí a do kostola sa musí inak proste peklo. Snažila sa tak 

viesť aj nás, ale ja som na tom už taktiež, nerozmýšľam nad tým už tak. Ak sa mi nepodarí do 

toho kostola ísť tak...Keď som niekedy do toho kostol nešiel tak mamka, že prečo si nešiel a toto. 

Nejak sa to preletí, nie aby sa na mňa nejako hnevala... aby sa so mnou nerozprávala.  

 

Spomínal si, že hráš na gitaru. 

No a snažím sa učiť hrať aj na elektrickú gitaru. Začal som hrať na gymplu aby som mohol 

zaspievať a zahrať u ohňa a potom to vo mne nejak narástlo a teraz už ani neviem čo iné by som 

chcel robiť. Teprve zakladáme kapelu, prvý mesiac a v máji by sme mali mať prvý koncert, tak 

sa rozjedeme po Hradišti a tak ďalej. 

 

A ako sa bude volať kapela? 

Pôvodne sme sa mali volať Amfiteáter, pretože  ja si hovorím André a on je Filip teda Amfi - 

teater, ale prišlo nám to krkolomné a tak, ale chceli sme aj niečo svetovejšieho tak to bude 

Missig Point. Zatiaľ to tak vyzerá. Chceme v lete niekam ísť, trebárs ako kamarátka jazdí 

stopom, ale inak koncert sme ešte nemali.  

 

Máte rodinu aj mimo Dolní Němčí? 

Máme, matka pochádza z Hlluku teda tam a potom už ani neviem kde to je rozjazdené. Už ani 

neviem kde ostatní bývajú. Naša rodina sa nejak pohromade nedržala, my sme sa stretávali 

najmä na tie sviatky 2x do roka, nejak spolu nekomunikujeme je to blbé no. V Dolní Němčí nám 
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babička ostala a ešte tu oproti taťkova sestra a keď idem po DN tak, iba "jo vieš ja som nejaký 

tvoj strýko".  

 

Odkiaľ sa dozvedáš informácie o obci? 

Keď tak z rozhlasu, ak to človek zastihne niekedy alebo na obecných stránkach. Na tie nástenky 

sa príliš nepozerám čo sú tam pred obchodom, tam sú informácie, ale nepozerám sa veľmi na ne. 

Všetko je na jednom mieste na internete.  

 

Aké média ešte sleduješ? 

Tak ja sa nerád pozerám v televízii na správy, to nemám rád ich skreslené, muzikálne 

ukazovanie reportáži, to si radšej prečítam niečo na novinkách alebo timesy. Ale neviem veľmi 

sa na to dianie nesústredím, skôr sa snažím vymaniť z reality. 

 

A rádio?  

Rádio ak je zapnuté a ide tam niečo tak si popočúvam. Aby som vyhľadával nejaký program 

priamo, tak to nie. Ešte tak v aute teraz mám mesiac vodičák. Doteraz som nepotreboval nikam 

jazdiť, brat si ho urobil  v 18 a 4 roky nejazdil. Potrebujem si kúpiť väčšie auto aby som mohol 

prevážať tú aparatúru.  

 

A aký máš vzťah k narodopisnému krúžku, Tetičkám, či mužskému zboru? Chodievaš sa 

na nich pozerať? 

Ale áno, vždy si ich rád vypočujem, ak je čas a chuť a dostanem sa tam. Sú to taká správna partia 

aj z toho krúžku sú takí správni ľudia. Dobre sa to počúva aj na to pozerá je vidno, že im to 

muselo dať práce. Je dobré, že niečo také funguje. 

 

Nevnímaš ten Olomouc ako stratu času? 

Ja sa na to snažím nesústrediť, pretože niekedy som mal fakt také stavy, že som si myslel, že sa z 

toho scvoknem. Chcem ísť študovať učiteľstvo zas do Olomouce. Mám Olomouc rád. Mám tam 

stále veľa kamarátov, ktorí študujú, niektorí predlžujú, niektorí študujú znova.  
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A iné väčšie mesto si nechcel skúsiť? 

Tak Praha je už veľmi ďaleko na mňa a Brno tam som robil prijímačky na herectvo, ale tiež sa 

mi tam moc nepáčilo, zdalo sa mi to už veľké. V Olomouci sa dá na veľa miest dôjsť peši. V 

Olomouci sa mi páčilo, že tam sú koleje, z ktorých sa dá prejsť do iného baru.  

 

Orientuješ sa v politike ? Bol si voliť ?  

Na voľbách som bol, ale v politike sa skoro vôbec neorientujem nemám v tom prehľad.  

 

A obecná politika ťa zaujíma? 

Ani veľmi nie, viem koho by som chcel zvoliť alebo tak, ale aby som sa úplne staral o každý 

krok čo plánujú to nie, alebo čo urobili. Ale mám kamaráta, ktorý je v Mladých lidovích a už je 

niekde na nejakom poste v Prahe a ten ma vždy do toho zasvätí v hospode čo sa deje.  

 

Informácie o obecnej politike máš odkiaľ? 

No asi tak od kamarátov a poprípade ak niekedy niekam zablúdim na internete, že si niečo 

prečítam.  

 

Boli tu aj naposledy nejaké spory? Počas volieb? 

No oni mali medzi sebou nejaké výhrady ale neviem o čo šlo.  

 

A čo sa týka národnej politiky máš informácie odkiaľ ? 

Občas ak sú nejaké hovory v televízii tak na to sa niekedy mrknem a inak zas internet. To aj keď 

som sa učil som mal všetky materiály v počítači tak ak bola nejaká prestávka tak som niekam 

zabruslil. Občas som k nemu ako prikovaný. Píšem tam piesne, prerábam ich upravujem.  

 

Spomínal si mi, že ideš robiť zvukára a kam? 

No tuto do kulturáku, budú tam nejaké zbory mne to presne nepovedali, iba, že to potrebujú 

prizvučiť. Chcú mať istotu že to bude počuť na celú sálu.  
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Na akciu pečenie chleba ideš? Zapájajú sa aj miništranti? 

Nie to má na starosti kružok, ale pôjdem je tam dobrá bašta. Aj kamarátka čo hrá na husle a 

chodila so mnou na gympel príde s folklórnym súborom. Človek spozná ďalších zaujímavých 

ľudí. Aj ostatní čo tu nebývajú sa prídu pozrieť. Je to niečo čo nie je každú chvíľu.  

 

Prečo si myslíš, že práve vaša obec je tak silno kultúrne založená. 

Tak asi tá dlhá tradícia, veľa rodín a taktiež to asi bude súvisieť s tou vierou. Tí neveriaci sa o to 

až tak nestarajú a skôr niekam do hospody alebo po diskotékach, tieto veci ich tak až neberú. 

 


